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Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2385
2. 'Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Παπανδρέου, σελ.

2401
3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2400

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2385-2388
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2388-2398
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και

Πρόνοιας:
i. σχετικά µε τον καθορισµό των εφάπαξ και των επικουρι-

κών συντάξεων µε τη νέα υπουργική απόφαση, σελ. 2399
ii. σχετικά µε την ένταξη στη διαθεσιµότητα των εργαζοµέ-

νων στους βρεφονηπιακούς σταθµούς του ΟΑΕΔ, σελ. 2401

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Ο Υπουργός Υγείας, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Εξωτερικών και οι Υπουργοί Οικονοµικών και
Δηµόσιας Τάξης  και Προστασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Δηµοκρατίας της Τουρκίας για τις υπηρεσίες  υγείας σε πε-
ριπτώσεις καταστροφών", σελ. 2402

β) Ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Εξωτερικών και οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εθνικής  Άµυνας,
Εσωτερικών και Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: "Κύρωση Συµφωνίας φιλοξενούσας χώρας µεταξύ
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Trans Adriatic Pipeline
AG", σελ. 2402
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Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρα-

τικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης και οι Βουλευτές του
κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση νόµου: "Χρηµατοδότηση,
διαφάνεια και ισότητα ευκαιριών στην πολιτική δράση", σελ.
2403
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Β. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 2401, 2402
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 2399, 2400, 2401, 2402
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 2399
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Αθήνα, σήµερα στις 19 Νοεµβρίου 2013, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.02’συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ε’Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 18-11-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΛΑ’συνεδριάσεώς του, της Δευτέρας
18 Νοεµβρίου 2013, σε ό,τι αφορά στην έγκριση του Απολογι-
σµού Δαπανών της Βουλής, οικονοµικού έτους 2012 και στην ψή-
φιση του σχεδίου Προϋπολογισµού Δαπανών της Βουλής, οικο-
νοµικού έτους 2014»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Χρήστο Κατσώτη,
Βουλευτή Β’Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυ-
στέρηση της ολοκλήρωσης του έργου των παραγλαύκιων, του
κόµβου σύνδεσης της περιµετρικής στην Παραλία Πατρών αλλά
και του κόµβου στα Μποζαΐτικα.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µεγάλη
κυκλοφοριακή συµφόρηση που επικρατεί στο κέντρο της Πά-
τρας, µε αποτέλεσµα τα αστικά λεωφορεία να µην µπορούν να
εξυπηρετήσουν ικανοποιητικά τους κατοίκους.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα παράτασης της πληρωµής των ληξιπρόθεσµων
δανείων, ώστε να µπορέσουν να αντεπεξέλθουν οι µικροί επιχει-
ρηµατίες της Ηλείας και της Αχαΐας.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άρση
της αναστολής αδειοδότησης νέων φωτοβολταϊκών έργων, διότι
από την αρχή του έτους µέχρι σήµερα χάθηκαν τριάντα χιλιάδες
θέσεις εργασίας.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει τη δυσαρέ-

σκεια που επικρατεί για το άλυτο ζήτηµα της µεταφοράς των µα-
θητών της Αχαΐας στα σχολεία τους, µε αποτέλεσµα τη µαζική
απουσία τους από τις διδακτικές ώρες.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά καταγγελίες πο-
λιτών για τη δράση «απατεώνων εθελοντών» που διενεργούν
«κάλπικους» εράνους και λαχειοφόρους, χρησιµοποιώντας το
όνοµα γνωστών συλλόγων και φορέων. 

7) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝ-
ΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία η Νοσοκοµειακή Επιτροπή του
Γενικού Νοσοκοµείου Ιπποκράτειο Θεσσαλονίκης αιτείται την
πρόσληψη µόνιµου προσωπικού, γιατρών, νοσηλευτών και τραυ-
µατιοφορέων, ώστε να λειτουργήσει µε ασφάλεια το νοσοκοµείο.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το ασύλληπτο
χρηµατικό ποσό που δόθηκε από τον Υπουργό Παιδείας σε εκ-
δοτικές εταιρείες, προκειµένου να τυπωθούν τα σχολικά βιβλία.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του Συλλόγου Υπαλλή-
λων του Ταµείου Εθνικής Οδοποιίας εκφράζει τη διαµαρτυρία
του για το σχέδιο κατάργησης του Ταµείου Εθνικής Οδοποιίας
παρ’ όλο που αποδίδει µεγάλα κέρδη στο δηµόσιο.

10) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Β’Αθηνών κ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Ένωση Οινοποιητικών Συνεταιρισµών Σάµου διαµαρτύρεται για
τη χορήγηση αδειών σε ιδιωτικά οινοποιεία και ζητά να µην κα-
ταργηθεί ο ν. 6085/1934 περί αναγκαστικού συνεταιρισµού, ο
οποίος αποτελεί ασπίδα προστασίας του κλάδου τους.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις τριτοκο-
σµικές συνθήκες λειτουργίας των δηµόσιων ελληνικών νοσοκο-
µείων.

12) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ, Β’
Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ και Α’Αθηνών κ. ΓΑΡΥ-
ΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι
υποψήφιοι προς διορισµό διακριθέντες αθλητές αιτούνται την
ολοκλήρωση της διαδικασίας για την πρόσληψή τους.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ B’
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13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά δήλωση του φυσι-
κοθεραπευτή Νάσου Κωταντούλα, ο οποίος είναι αποφασισµένος
να κατασχέσει τα εισιτήρια της οµάδας της Παναχαϊκής εάν δεν
πληρωθεί για τις υπηρεσίες που πρόσφερε στην οµάδα.

14) Οι Βουλευτές, Β’Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Δήµαρχος Αγίων Αναργύρων- Καµατερού αιτείται τη
λήψη άµεσων µέτρων για την ανακούφιση των πληγέντων από
την πληµµύρα στον Καµατερό και την άµεση χρηµατοδότηση για
την αντιπληµµυρική προστασία στο Ποικίλο Όρος.

15) Ο Βουλευτής Β’Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θανάσης Λυρός, πληρεξού-
σιος δικηγόρος της ανώνυµης εταιρείας «ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ΜΕΣΟ-
ΛΟΓΓΙΟΥ» κατέθεσε εξώδικη διαµαρτυρία µε την οποία αιτείται
την απόσυρση της διάταξης για την ειδική έκτακτη εισφορά
καθώς και την επιστροφή των χρηµάτων που παρακρατήθηκαν
παράνοµα από τις απολαβές της εταιρείας λόγω αυτής της διά-
ταξης.

16) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Αγροτικοί Σύλλογοι Ζαγοράς,
Πουρίου και Μακρυράχης του Δήµου Ζαγοράς-Μουρεσίου Πη-
λίου διαµαρτύρονται για τη σχεδιαζόµενη φορολόγηση του
αγροτικού κλήρου.

17) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Διευθύντρια της Παθολογικής
Κλινικής της Νοσηλευτικής Μονάδας Σπάρτης του Γενικού Νο-
σοκοµείου Λακωνίας αιτείται την άµεση στελέχωση της κλινικής
µε ιατρικό δυναµικό.

18) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η πρόεδρος του Δηµοτικού Συµ-
βουλίου του Δήµου Λαυρεωτικής εκφράζει τη δυσαρέσκεια της
για το σχέδιο διάλυσης των µονάδων υγείας του Εθνικού Οργα-
νισµού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας.

19) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών του
Νοµού Μαγνησίας «Οι Άγιοι Ανάργυροι» διαµαρτύρεται για τη
µείωση των συντάξεων και τη µη καταβολή δώρων Χριστουγέν-
νων, Πάσχα και επιδοµάτων αδείας σε άτοµα µε αναπηρία 80%
και άνω, των ιδιωτικών ασφαλιστικών ταµείων.

20) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρύτανης του Πανεπιστηµίου
Θεσσαλίας εκφράζει τη διαµαρτυρία του σχετικά µε τον τρόπο
που εφαρµόστηκε ο αλγόριθµος, που προσδιορίζει το απαιτού-
µενο διοικητικό προσωπικό για το εν λόγω ίδρυµα.

21) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών του
Νοµού Μαγνησίας «Οι Άγιοι Ανάργυροι» διαµαρτύρεται για τη
µείωση των συντάξεων και τη µη καταβολή δώρων Χριστουγέν-
νων, Πάσχα και επιδοµάτων αδείας σε άτοµα µε αναπηρία 80%
και άνω, των ιδιωτικών ασφαλιστικών ταµείων.

22) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κτηνοτροφικές επιχειρήσεις, «Πίν-
δος» και «Νιτσιάκος» διαµαρτύρονται για το πρόσφατο
νοµοσχέδιο για τη φορολογία των αγροτικών κτισµάτων, το
οποίο χαρακτηρίζει τα πτηνοτροφεία ως κοινά ακίνητα.

23) Οι Βουλευτές, Τρικάλων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ και Λαρί-
σης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο πρό-
εδρος του ΤΕΙ Θεσσαλίας αιτείται την επανεξέταση της
κατανοµής της χρηµατοδότησης προς το ίδρυµα,για τη σίτιση
των σπουδαστών του ΤΕΙ Θεσσαλίας, επειδή όπως φαίνεται δεν

έχει εφαρµοστεί ο αλγόριθµος που καθορίζει τη χρηµατοδότηση
µε βάση τους ενεργούς σπουδαστές.

24) Οι Βουλευτές, Β’Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο κ. Οικονόµου Νικόλαος, κάτοχος της εταιρείας «ΑΓΝΗ
ΑΕΒΕ» αιτείται ενηµέρωσης, σχετικά µε την καθυστέρηση ελέγ-
χου της εταιρείας «3Ε». 

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την εγκατά-
λειψη του κολυµβητήριου Αγυιάς µε αποτέλεσµα τη δηµιουργία
υγροβιότοπου µέσα σε αυτό.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην παράνοµη
στάθµευση δίτροχων στην πλατεία απέναντι από την αστυνοµική
διεύθυνση, η οποία δείχνει ανοχή στην κατάσταση αυτή.

27) Οι Βουλευτές, Β’Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών και Εµπόρων του Νοµού
Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται για το σχεδιασµό φορολόγησης
της ακίνητης περιουσίας, όπως αυτή προβλέπεται στο νέο νοµο-
σχέδιο για τον ενιαίο φόρο ακινήτων.

28) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Οινοποιητικός Συνεταιρισµός Νεµέας αιτεί-
ται την παράταση της ηµεροµηνίας της ηλεκτρονικής υποβολής
των δηλώσεων συγκοµιδής των αµπελοκαλλιεργειών από τους
παραγωγούς ή την αναστολή της µέχρι να γίνουν οι απαραίτητες
διορθώσεις.

29) Ο Βουλευτής Β’Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αγίων Αναργύρων-
Καµατερού αιτείται τη λήψη άµεσων µέτρων για την ανακούφιση
των πληγέντων από την πληµµύρα στον Καµατερό και την άµεση
χρηµατοδότηση για την αντιπληµµυρική προστασία στο Ποικίλο
Όρος.

30) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αδειούχων Λογι-
στών-Φοροτεχνικών Ελευθέρων Επαγγελµατιών του Νοµού Χα-
νίων διαµαρτύρεται για την επιβολή εξοντωτικών προστίµων στις
περιπτώσεις που δεν έχει συµπεριληφθεί σε αναλυτική περιοδική
δήλωση (ΑΠΔ) εργαζόµενος σε εταιρεία, ενώ έχει δηλωθεί στο
σύστηµα «Εργάνη». 

31) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Τουριστικών Καταλυ-
µάτων και Επιχειρήσεων Εναλλακτικών Μορφών Τουρισµού
Ηπείρου «ο Ξένιος Ζεύς» και ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Ενοικιαζό-
µενων Δωµατίων Ιωαννίνων «Το Σπήλαιο» διαµαρτύρονται για τις
υψηλές αντικειµενικές αξίες ακινήτων στις ορεινές περιοχές της
Ηπείρου.

32) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι επαγγελµατικοί, πολιτιστικοί
και αθλητικοί Σύλλογοι της τοπικής κοινωνίας των Ωρεών εκφρά-
ζουν τη διαµαρτυρία τους για την κατάργηση της Λιµενικής
Αρχής Ωρεών, διότι θα προκληθούν πολυποίκιλα προβλήµατα
στη λειτουργία του δήµου και την τοπική οικονοµία. 

33) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της Οµοσπονδίας Επαγ-
γελµατιών και Εµπόρων του Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται την
αύξηση των δόσεων των ληξιπρόθεσµων οφειλών στον Οργανι-
σµό Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών, ώστε να καταφέ-
ρουν να αντεπεξέλθουν οικονοµικά οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

34) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
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µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόβληµα ιατρο-
φαρµακευτικής περίθαλψης που αντιµετωπίζουν οι κάτοικοι της
Φιγαλείας, της Ανδρίτσαινας και της Ζαχάρως, καθώς το Περι-
φερειακό Ιατρείο της Φιγαλείας είναι επτά µήνες κλειστό, λόγω
έλλειψης ιατρικού προσωπικού.

35) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στις θυγατρικές
της ΕΟΜΜΕΧ εκφράζουν την αγανάκτησή τους για τη διάλυση
των θυγατρικών τους εταιρειών, µε συνέπεια τη λύση των συµ-
βάσεών τους, αλλά κυρίως για την απροθυµία του κράτους να
αποπληρώσει τη νόµιµη αποζηµίωση τους. 

36) Οι Βουλευτές, Β’Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ,
Νοµού Αττικής κ. ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ και Πρεβέζης κ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Πανελλήνιος Σύλλογος Αδιόριστων των Επιτυχόντων ΑΣΕΠ του
1998 για τον Δηµόσιο Τοµέα διαµαρτύρεται γιατί παραµένουν
αδιόριστοι οι επιτυχόντες του γραπτού διαγωνισµού του ΑΣΕΠ,
παρά τις εξαγγελίες για την προτίµηση προς διορισµό όσων
έχουν περάσει από διαγωνισµούς ΑΣΕΠ.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στον κίνδυνο να διακοπεί η λειτουργία του Εθνικού Ιδρύµατος
Ερευνών και Μελετών «Ελευθέριος Βενιζέλος». 

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στα κενά σε εκπαιδευτικό προσωπικό στην πρωτοβάθµια και δευ-
τεροβάθµια εκπαίδευση, µε αποτέλεσµα να χάνονται περισσότε-
ρες από 2.500 διδακτικές ώρες εβδοµαδιαίως σε σχολεία της
Κρήτης.

39) Ο Βουλευτής Β’Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι της περιοχής Ήλιδας
Αγίου Θωµά στο Δήµο Αµαρουσίου αιτούνται να συµπεριληφθεί
η περιοχή στο προς δηµοπράτηση έργο του επιχειρησιακού προ-
γράµµατος «Περιβάλλον και αειφόρος ανάπτυξη» µε τίτλο «Βιο-
κλιµατική αναβάθµιση γειτονιών του δήµου µέσω δηµιουργίας
διαδροµής πεζών-ποδηλάτων».

40) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι υπάλληλοι του Ταµείου Διοική-
σεως και Διαχειρίσεως Πανεπιστηµιακών Δασών αιτούνται τη
χορήγηση του επιδόµατος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας
στους δασικούς υπαλλήλους που ασκούν καθήκοντα δασοπρο-
στασίας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την τραγική κα-
τάσταση των δρόµων στην Πάτρα και την αδιαφορία του
κράτους να τους επιδιορθώσει.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Ροδόπης, η Ένωση Αξιωµατικών Ελληνικής Αστυνοµίας Ανα-
τολικής Μακεδονίας-Θράκης και η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αστυνοµικών Υπαλλήλων αιτούνται την άµεση κλήση προς εκπαί-
δευση των φετινών επιτυχόντων, µέσω των Πανελληνίων Εξετά-
σεων στις Αστυνοµικές Σχολές.

43) Ο Βουλευτής Α’Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επιστηµονικού Υγει-
ονοµικού Προσωπικού ΕΟΠΥΥ της βορείου Ελλάδος εκφράζει
την ένστασή του για την κατάργηση των µικροβιολογικών και κυτ-
ταρολογικών εργαστηρίων.

44) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε σοβαρές ελλεί-
ψεις διοικητικού προσωπικού στο δηµόσιο ΙΕΚ Πύργου.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µείωση
του προσωπικού των δηµοτικών ραδιοφώνων.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά απόφαση του
Δικηγορικού Συλλόγου Αιγίου για τρίµηνη αργία του Γενικού
Γραµµατέα του Δήµου Αιγιαλείας από τα καθήκοντά του.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην τροπολο-
γία που θέτει αυτοµάτως σε αργία όποιον διοικητικό υπάλληλο
του πανεπιστηµίου δεν συµπληρώσει την ηλεκτρονική φόρµα του
Υπουργείου Παιδείας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κατε-
δαφίσεις κτισµάτων πάνω στον αιγιαλό µε χρηµατοδότηση από
το Πράσινο Ταµείο ή από τα ευρωπαϊκά κονδύλια.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον εξονυχι-
στικό έλεγχο τού υπό κατασκευή έργου στο εργοτάξιο του ΧΥΤΑ
Παπανικολού, από τον επιθεωρητή έργων του Υπουργείου Εσω-
τερικών.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διδαχή
των θρησκευτικών στα σχολεία και στο ότι ο Υπουργός Παιδείας
δεν µπορεί να αφαιρέσει το µάθηµα των θρησκευτικών από τη Γ’
λυκείου επειδή διαφωνεί η κ. Ρεπούση.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το άλυτο µέχρι
στιγµής πρόβληµα µετακίνησης που αντιµετωπίζουν οι µαθητές
του δηµοτικού σχολείου Ψωφίδας - Τριποτάµων των Καλαβρύτων.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε φραστική
επίθεση που δέχθηκαν οι δηµοσιογράφοι σε συνέντευξη Τύπου
από τη διοίκηση του νοσοκοµείου της Πάτρας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις γραφειοκρα-
τικές καθυστερήσεις που έχουν ως συνέπεια το δικαίωµα για την
άσκηση αναίρεσης από όσους καταδικάστηκαν στο εφετείο να
χάνεται για αρκετό καιρό.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το άλυτο πρό-
βληµα της µεταφοράς των µαθητών της Τριταίας και των Φαρών
από και προς τα σχολεία τους, µε αποτέλεσµα την αγανάκτηση
των γονέων.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΥΕΘΑ/ΓΕΣ
του Νοµού Αχαΐας διαµαρτύρεται για την εφαρµογή του µέτρου
της διαθεσιµότητας και την κατάργηση όλων των θέσεων της ΥΕ
κατηγορίας στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην οργή των
κατοίκων της Παραλίας Προαστίου για την κακή κατασκευή του
αγωγού οµβρίων υδάτων, µε αποτέλεσµα να προεξέχουν από την
αµµουδιά και την επιφάνεια της θάλασσας.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της Ελληνοδιεθνούς
ΜΚΟ παραθέτει προτάσεις επί του νοµοσχεδίου, που αφορά
ρυθµίσεις για τα πειθαρχικά παραπτώµατα των δηµοσίων υπαλ-
λήλων στο Δηµοσιοϋπαλληλικό Κώδικα.
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58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη µετακίνηση
του Νοσοκοµείου Νοσηµάτων Θώρακος σε αυτό του Αγίου Αν-
δρέα, µε σκοπό τη µείωση των εξόδων λειτουργικότητας της 6ης
Υγειονοµικής Περιφέρειας.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ζαχαρίας Κωνσταντάκης αι-
τείται ενηµέρωσης, σχετικά µε τον χρόνο ανάθεσης της ειδικής
οικονοµικής µελέτης του ΕΤΑΤ, για τον υπολογισµό του κόστους
του προγράµµατος προσυνταξιοδότησης των υπαλλήλων της
Εµπορικής Τράπεζας, σε ιδιώτες αναλογιστές.

60) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αθηνών επισηµαίνει την αναγκαιότητα επανεξέτασης της ρύθµι-
σης των οφειλών στο ΙΚΑ, προκειµένου να δοθεί η δυνατότητα
περαιτέρω διευκόλυνσης των οφειλετών, µε την ένταξη των οφει-
λών και του οικονοµικού έτους 2013, ώστε να διασφαλιστεί η βιω-
σιµότητα των επιχειρήσεων. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1499/11-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζή Οσµάν Αχµέτ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 141 /29-10-2013 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:

2388 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 2146/27-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/517 /29-10-

2013 έγγραφο από τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου η ακό-
λουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2218/01-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 161554/ΙΗ ΕΞ/29-

10-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων
η ακόλουθη απάντηση:

2392 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 2508/09-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 161562/ΙΗ

ΕΞ/29-10-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

2394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΒ’ - 19 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 2395

»



5. Στην µε αριθµό 2519/09-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ11 1165560 ΕΞ

2013/29-10-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:

2396 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1936/24-9-2013 ερώτηση του
Βουλευτή Β’Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
– Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµητρίου Στρατούλη προς
τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε τον καθορισµό των εφάπαξ και των επικουρικών συν-
τάξεων µε τη νέα υπουργική απόφαση. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου. 

Κύριε Στρατούλη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό -και το έχει παραδεχθεί και ο

Υπουργός Εργασίας κ. Βρούτσης- ότι από 1-1-2014 µε βάση το
ν. 4046/2012 και το ν. 4093/2012 -οι οποίοι αποτελούν µνηµονια-
κούς εφαρµοστικούς νόµους- προβλέπεται δραστική µείωση των
εφάπαξ εισφορών. 

Μάλιστα έχει εκδοθεί και απόφαση στις 31-12-2012 από τον
Υπουργό Εργασίας για τις εφάπαξ παροχές των µισθωτών. Έχει
καθοριστεί ένας πολλαπλασιαστής, ένας νέος µαθηµατικός
τύπος για τον υπολογισµό τους, µε βάση τον οποίο παίρνονται
πλέον υπ’ όψιν αποκλειστικά δύο συντελεστές βαρύτητας. Ο
πρώτος είναι ο συντελεστής βιωσιµότητας του ταµείου εφάπαξ
και ο δεύτερος είναι ο συντελεστής των συνολικών εισφορών
που έχει δώσει ο εργαζόµενος καθ’ όλον τον εργάσιµο βίο του. 

Εάν αυτό εφαρµοστεί, κύριε Υπουργέ, θα οδηγηθούµε σε µει-
ώσεις των εφάπαξ παροχών ανάλογα µε το ταµείο, κατά 30%
έως 70%, σύµφωνα µε τους δικούς µας υπολογισµούς. Θέλουµε,
λοιπόν, την απάντησή σας σε σχέση µε τους δικούς σας υπολο-
γισµούς όσον αφορά το πού οδηγεί ο νέος αυτός τύπος υπολο-
γισµού των εφάπαξ.

Το δεύτερο, κύριε Υπουργέ, που θα ήθελα να θέσω είναι ότι
πάλι µε βάση το ν. 4052 και όσα έχει πει και δηµόσια ο Υπουργός
Εργασίας, από 1-7-2014 θα έχουµε δραστική µείωση των επικου-
ρικών συντάξεων, στις οποίες πλέον θα υπολογίζεται µία ρήτρα
µηδενικού ελλείµµατος των επικουρικών ταµείων. Μάλιστα οι επι-
κουρικές συντάξεις ανά τρίµηνο θα µπορούν πάλι να αναπρο-
σαρµόζονται βάσει µελετών βιωσιµότητας ή εκτιµήσεων για την
οικονοµική κατάσταση των ταµείων επικουρικής ασφάλισης γι’
αυτό το τρίµηνο, µε µεγάλο κίνδυνο από τις δύο αυτές νέες κα-
ταστάσεις και στον τρόπο υπολογισµού των εφάπαξ και στον
τρόπο υπολογισµού των επικουρικών συντάξεων εκτός από τα
εφάπαξ να µειωθούν δραστικά αλλά και οι επικουρικές συντάξεις
και στην κυριολεξία να εξαερωθούν.

Επειδή είχαµε και την πρόσφατη τοποθέτηση του Διοικητή του
ΙΚΑ µε την πρότασή του -την οποία δεν απέρριψε ο Υπουργός
Εργασίας- ότι οι επικουρικές συντάξεις στο µέλλον θα καταργη-
θούν και θα ενσωµατωθούν στις µειωµένες κύριες συντάξεις, εί-
µαστε πάρα πολύ ανήσυχοι για την πορεία και την τύχη αυτών
των συντάξεων όπως ανήσυχοι είναι οι µισθωτοί και οι ασφαλι-
σµένοι της χώρας. Κατ’ αρχάς, δεν θέλουµε να εφαρµοστούν κα-
θόλου αυτές οι µειώσεις των συντάξεων. Δεν το θεωρούµε
σωστό και για τις ίδιες τις συντάξεις και για το ίδιο το βιοτικό επί-
πεδο των ασφαλισµένων και των συνταξιούχων. 

Θέλουµε να µας πείτε, κύριε Υπουργέ, αν τελικά τις προχωρή-
σετε παρά τις αντιδράσεις και τις δικές µας και των ασφαλισµέ-
νων και των συνδικάτων, από πότε θα υπολογίσετε αυτές τις
µειώσεις; Από πότε θα τις εφαρµόσετε; Ακόµα και αναδροµικά
και για όσους έχουν κάνει αιτήσεις για εφάπαξ µέσα στο 2012,
στο 2011 και στο 2013 ή για όσους έχουν κάνει αιτήσεις για κύρια
και επικουρική σύνταξη και δεν έχουν βγει ακόµα οι αποφάσεις; 

Εν πάση περιπτώσει, το τελευταίο ερώτηµα, κύριε Υπουργέ,
είναι το εξής: Μετά από όλους αυτούς τους υπολογισµούς µε τα
πρακτικά παραδείγµατα που έχετε και εσείς και εµείς και τα
οποία δείχνουν τέτοια ραγδαία µείωση των εφάπαξ και των επι-
κουρικών συντάξεων, σκέφτεται το Υπουργείο σας να αναθεω-
ρήσει το µαθηµατικό τύπο, µήπως τουλάχιστον περιοριστούν
αυτές οι µειώσεις για τις οποίες εµείς κατηγορηµατικά είµαστε

αντίθετοι, όπως είπα, ακόµη και για 1 ευρώ;
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε τον λόγο,

κύριε Υφυπουργέ, για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Επίκαιρη, πράγµατι, είναι η ερώτηση, αφού υπάρχει µία δηµό-
σια συζήτηση όχι µόνο από τα µέσα, αλλά ακόµη και στο Κοινο-
βούλιο περί µειώσεων στις συντάξεις, στους µισθούς και τα
παίρνει όλα η µπάλα. 

Σήµερα, βέβαια, µε την ερώτησή σας δεν αναφέρεστε στις κύ-
ριες συντάξεις. Έχετε δύο συγκεκριµένα θέµατα. Το ένα αφορά
το εφάπαξ και το δεύτερο την επικουρική ασφάλιση και τα επι-
κουρικά ταµεία. Λόγω της σοβαρότητας του θέµατος θέλω να
αναπτύξω πλήρως στην πρωτολογία µου το θέµα που έχει να
κάνει µε το εφάπαξ και στη δευτερολογία το θέµα που έχει να
κάνει µε τα επικουρικά, προκειµένου να έχουµε ολοκληρωµένη
και σαφή εικόνα, για να είναι ενήµεροι οι πολίτες. 

Είναι πράγµατι γνωστές οι διατάξεις του ν. 4046 µε τις οποίες
προχωρούν οι τροποποιήσεις, οι µεταρρυθµίσεις, οι µεταβολές,
ούτως ώστε να εξαλειφθούν οι ληξιπρόθεσµες οφειλές και τα ελ-
λείµµατα στα ταµεία πρόνοιας. 

Αυτό κρίθηκε αναγκαίο για τη θέσπιση του νέου τρόπου υπο-
λογισµού των εφάπαξ παροχών σε όλους τους ασφαλισµένους,
όλων των φορέων των τοµέων πρόνοιας.

Με το ν. 4093, στον οποίο αναφερθήκατε, θεσπίστηκε πράγ-
µατι εξουσιοδοτική διάταξη που προβλέπει ότι µε απόφαση
Υπουργού που εκδίδεται µέχρι 31-12-2012 και η οποία έχει εκδο-
θεί, µετά από σύµφωνη γνώµη της Εθνικής Αναλογιστικής Αρχής,
καθορίζεται η νέα τεχνική βάση για τις εφάπαξ παροχές των φο-
ρέων των τοµέων πρόνοιας καθώς και κάθε αναγκαία λεπτοµέ-
ρεια για την υλοποίησή τους. 

Από 1-1-2014 το εφάπαξ βοήθηµα που χορηγείται σε όλους
τους ασφαλισµένους των φορέων των τοµέων πρόνοιας υπολο-
γίζεται σύµφωνα µε αυτή τη νέα τεχνική βάση που αφορά τις
εφάπαξ παροχές. 

Έτσι, λοιπόν, δηµοσιεύθηκε πέρυσι το Δεκέµβριο –δεν είναι
νέα- η απόφαση, µε βάση την οποία προβλέπεται αυτή η νέα τε-
χνική βάση για τον υπολογισµό των εφάπαξ. 

Η δυνατότητα εφαρµογής της νέας τεχνικής βάσης στον υπο-
λογισµό των εφάπαξ παροχών από 1-1-2014 χρειάστηκε µια επε-
ξεργασία και διαπιστώθηκαν και παρενέργειες και
δυσλειτουργίες. Εξαιτίας των προβληµάτων που διαπιστώθηκαν
και διαπιστώνονται στην εφαρµογή του νέου τρόπου υπολογι-
σµού των εφάπαξ παροχών το θέµα συνεχίζει να αποτελεί αντι-
κείµενο µελέτης και επεξεργασίας, ούτως ώστε να υπάρξουν
εναλλακτικές λύσεις, για να διασφαλιστούν αφ’ ενός τα ασφαλι-
στικά δικαιώµατα των ασφαλισµένων και αφ’ ετέρου η οικονοµική
ισορροπία και βιωσιµότητα του συστήµατος, όσον αφορά το
συγκεκριµένο ταµείο. 

Επειδή ο νέος τρόπος υπολογισµού λαµβάνει ως αξίωµα αυ-
στηρά το «περιουσία µείον ληξιπρόθεσµες οφειλές, ίσον ποσό
προς διάθεση», επεξεργαζόµαστε πρόταση µε βάση την οποία
οι ληξιπρόθεσµες υποχρεώσεις µας, που υπολογίζονται περίπου
σε 900 εκατοµµύρια, να αποσβεστούν σε δεκαετή βάση προκει-
µένου να υπάρξει ήπια αποκλιµάκωση. 

Αυτό είναι µια νέα εξέλιξη, η οποία πιστεύω ότι θα επιτευχθεί.
Το Υπουργείο σε αυτό το πλαίσιο µελετά τις απαιτούµενες προ-
εργασίες και τον τρόπο που θα εφαρµοστεί πρακτικά και τεχνικά
το θέµα –γιατί έχει και τεχνική πλευρά. Στόχος µας είναι η κατά
το µέτρο του δυνατού οµαλότερη µετάβαση από τους παλαιούς
τρόπους στη νέα τεχνική βάση, στο νέο τρόπου υπολογισµού του
εφάπαξ, σύµφωνα βέβαια πάντα και µε βάση τις καταστατικές
διατάξεις των ταµείων, όπως ισχύουν. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Στη δευτερολογία µου θα ανα-
φερθώ στα επικουρικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Βεβαίως. 
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Στρατούλης για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µου απαντήσατε

σε ένα βασικό ερώτηµα για τα εφάπαξ, για το αν σκέφτεστε να
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αναθεωρήσετε το νέο τρόπο υπολογισµού. Μας είπατε –και είναι
πρώτη φορά που έχουµε αυτή την ενηµέρωση- ότι θα επεκτεί-
νετε τον υπολογισµό των ληξιπρόθεσµων υποχρεώσεων των
εφάπαξ µέσα σε δεκαετία, για να περιορίσετε κάπως το ύφος
των µειώσεων τους. 

Όπως σας είπα, για εµάς είναι θέση αρχής ότι δεν χρειάζεται
καθόλου να γίνει µείωση, οπότε ούτε να γίνεται κουβέντα για το
αν αυτή θα είναι µικρότερη ή µεγαλύτερη. 

Ωστόσο, δεν µου δώσατε µία συγκεκριµένη απάντηση όσον
αφορά το από πότε θα αρχίσει να ισχύει η µείωση και για ποιους,
δηλαδή αν θα έχει αναδροµική εφαρµογή ή όχι σε όσους έχουν
ήδη υποβάλει από το 2011 –γιατί καθυστερούν πολύ τα ταµεία
να βγάλουν τις συντάξεις και τις εφάπαξ παροχές- και µέχρι την
1/1/2014 τις αιτήσεις τους για εφάπαξ, αλλά δεν έχουν βγει οι
αποφάσεις για να τους χορηγηθούν. Το ένα ζήτηµα είναι αυτό. 

Έχετε δίκιο ότι είναι ο συνδυασµός του ν. 4046/2012 και του
ν. 4093/2012, µε βάση τον οποίο πορεύεστε για να µειώσετε τις
παροχές. Εµείς, όµως, είναι σαφές ότι έχουµε καταψηφίσει και
τους δύο αυτούς µνηµονιακούς νόµους, έχουµε πει ότι θα τους
καταργήσουµε και µε αυτήν την έννοια είµαστε αντίθετοι σε οποι-
αδήποτε µείωση στις εφάπαξ παροχές των ασφαλισµένων.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, σας ρώτησα για τα επικουρικά και θα
µου απαντήσετε, όπου εκεί, µε βάση το ν. 4052/2012, προβλέπε-
ται να γίνονται τρίµηνες εκτιµήσεις της κατάστασης της περιου-
σίας τους και σύµφωνα µε τη ρήτρα του µηδενικού ελλείµµατος.
Έτσι θα προέλθουν οι µειώσεις από 1-7-2014, µε τις οποίες εµείς
επίσης διαφωνούµε.

Με αφορµή το ότι είστε εδώ θα ήθελα µια παρά πολύ απλή και
σαφή απάντηση σε σχέση µε το θέµα των κύριων συντάξεων. Δεν
θέλω λεπτοµέρειες, γιατί ξέρω ότι ακόµα είναι σε εξέλιξη η κου-
βέντα που έχετε στην Κυβέρνηση για το τι θα κάνετε. 

Θέλω να ρωτήσω το εξής: Κύριε Υπουργέ, αυτήν τη στιγµή γί-
νονται διαπραγµατεύσεις -εµείς δεν τις χαρακτηρίζουµε έτσι, τις
λέµε δήθεν διαπραγµατεύσεις- µε την τρόικα για το νοµοσχέδιο
που έρχεται, το µίνι ασφαλιστικό. 

Γνωρίζουµε καλά ότι στην κουβέντα που γίνεται, η τρόικα απαι-
τεί δεσµεύσεις που, δυστυχώς, έχουν αναλάβει προηγούµενες
µνηµονιακές κυβερνήσεις, δηλαδή να µειωθούν οι εργοδοτικές
εισφορές κατά 3,9%, το οποίο σηµαίνει ότι θα έχουµε µείωση των
εσόδων της κοινωνικής ασφάλισης για του χρόνου κατά 1,3 δι-
σεκατοµµύρια. 

Επίσης, η τρόικα ζητάει -πάλι από δεσµεύσεις που υπάρχουν,
δυστυχώς, από τις προηγούµενες µνηµονιακές κυβερνήσεις- οι
φόροι υπέρ τρίτων που κρατούνται για ασφαλιστικά ταµεία, να
καταργηθούν, γεγονός που σηµαίνει λιγότερα έσοδα γι’ αυτά
κατά 2 δισεκατοµµύρια ετησίως.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εάν λάβουµε υπ’ όψιν, κύριε Υπουργέ, ότι ο κρατικός προϋπο-

λογισµός του 2014 προβλέπει µείωση της κρατικής χρηµατοδό-
τησης στην κοινωνική ασφάλιση κατά 1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ-
αν λάβουµε υπ’ όψιν την ανεργία που είναι στο 27,9% -ενάµισι
εκατοµµύριο άνεργοι- και τη δραστική µείωση των µισθών που
φθάνει µέχρι και 50% τα τρεισήµισι τελευταία χρόνια, όπου και
από εκεί χάνονται πολλά ετήσια έσοδα, δισεκατοµµύρια, για τα
ασφαλιστικά ταµεία, ο φόβος, η ανησυχία, η σιγουριά -εντός ή
εκτός εισαγωγικών- ο δική µας είναι ότι εάν αποδεχθείτε τους
όρους της τρόικας κι αν δεν αλλάξουν οι µνηµονιακές πολιτικές
και δεν πάµε σε πολιτικές ανάπτυξης που να δηµιουργούν θέσεις
εργασίας και να αποκαθιστούν µισθούς, -µπορεί να µην πάρετε
από 1-1-2014 µέτρα µείωσης των κύριων συντάξεων αλλά να τα
φέρετε για έγκριση- τρεις ή τέσσερις µήνες µετά. 

Κι αν λάβουµε υπ’ όψιν και το νόµο που ισχύει, του 2010, τον
πρώτο µνηµονιακό ασφαλιστικό νόµο, όπου από 1-1-2015 το κρά-
τος θα εγγυάται µόνο τη βασική σύνταξη των 360 ευρώ και τις
προτάσεις του Διοικητή του ΙΚΑ κ. Ροβέρτου Σπυρόπουλου, ότι
εκτός από τα 367 ευρώ βασική εγγυηµένη σύνταξη -που δεν θα
είναι και για όλους 360 ευρώ- όλα τα υπόλοιπα, όπως η ανταπο-
δοτική σύνταξη, οι επικουρικές κ.λπ., θα δοθούν στη διαχείριση
ιδιωτικών ασφαλιστικών εταιρειών, είµαστε πραγµατικά ανήσυ-

χοι, κύριε Υπουργέ, ότι πάµε σε εξαέρωση επικουρικών συντά-
ξεων και εφάπαξ, σε δραστική µείωση των κύριων συντάξεων,
στη µετατροπή τους σε παιδικά φιλοδωρήµατα και στη µετα-
τροπή των ασφαλισµένων -και κυρίως των συνταξιούχων- κυριο-
λεκτικά σε ζητιάνους. 

Θα θέλαµε µια τοποθέτηση και για το δεύτερο ζήτηµα, αν και
δεν αφορά στην ερώτηση στην οποία µου απαντάτε. Είστε ο
Υπουργός που έρχεστε συχνά στο Κοινοβούλιο και απαντάτε.
Αυτό σας τιµά, ανεξάρτητα από τις ιδεολογικές και πολιτικές δια-
φορές που έχουµε. 

Με αφορµή, λοιπόν, το ότι είστε εδώ, νοµίζω ότι θα ήταν καλό
να µας πείτε µια σκέψη σας και για το ζήτηµα των κύριων συντά-
ξεων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σε συνέχεια αυτών
που είπε ο κύριος συνάδελφος, επειδή πράγµατι έτσι είναι, κύριε
Κεγκέρογλου, σας βλέπουµε συχνά στο Κοινοβούλιο, θα παρα-
καλέσω να µεταφέρετε στην Κυβέρνηση…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε Πρόεδρε, επειδή θα
λείπω, διότι έχω υποχρέωση….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ, δεν
µε ακούτε. Δεν σας έδωσα τον λόγο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Σε εσάς το είπα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Λέω να µεταφέρετε
στην Κυβέρνηση ότι οι Υπουργοί πρέπει να έρχονται στο Κοινο-
βούλιο. Διότι εδώ το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων έχει έξι
ερωτήσεις και είστε ο µόνος που απαντάει. Και αυτό, βεβαίως,
πράγµατι σας τιµά. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά να απαν-
τήσετε στον κ. Στρατούλη.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα µεταφέρω αυτό που µου ζητήσατε. Πάντως πιστεύω ότι
υπάρχουν φορές που δεν µπορείς να ανταποκριθείς εκ των
πραγµάτων, λόγω υποχρεώσεων. Γι’ αυτό θα ήθελα να πω ότι
την Πέµπτη και την Παρασκευή θα συµµετάσχω στο συνέδριο
της ΚΕΔΕ, που θα γίνει στη Θεσσαλονίκη, και σε µια άλλη διαδι-
κασία για τα κέντρα κοινωνικής πρόνοιας και δεν θα µπορέσω να
απαντήσω στους συναδέλφους. Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος,
όµως, είναι µια σοβαρή διαδικασία και δεν πρέπει µε κανέναν
τρόπο να περνάει στο περιθώριο ή σε δεύτερη µοίρα.

Ο κύριος συνάδελφος -όπως κάνουµε όλοι όταν θέτουµε ερω-
τήσεις- βρήκε ευκαιρία να θέσει και άλλα θέµατα, τα οποία µπο-
ρούν να µας απασχολήσουν και µε νέες ερωτήσεις αλλά και σε
συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή. 

Θα πω, όµως, δυο κουβέντες για το θέµα των κύριων συντά-
ξεων, διότι, όπως σας είπα, η παραπληροφόρηση και εδώ είναι,
δυστυχώς, πολύπλευρη και θολώνει ο κόσµος, δεν γνωρίζει τι
ακριβώς γίνεται µε όλα αυτά που ακούει. Καθένας - απ’ αυτούς
που ανακοινώνουν τι θα γίνει- κάνει 10% περικοπή και στο τέλος
φτάνει µηδέν. 

Για τις κύριες συντάξεις, λοιπόν, αυτό το οποίο έχει ψηφίσει η
Βουλή είναι ότι από 1-1-2015 θα ισχύει το νέο σύστηµα. Το νέο
σύστηµα δεν έχει να κάνει µε το ύψος των συντάξεων. Έχει να
κάνει µε τη σχέση κράτους και ασφαλιστικών ταµείων. Τα 10 δι-
σεκατοµµύρια, τα 11 δισεκατοµµύρια -ό,τι δίνει το κράτος στα
ασφαλιστικά ταµεία- θα ονοµατίζονται πλέον και στο συνταξι-
ούχο. Τα 360 ευρώ αντιστοιχούν στην κρατική χρηµατοδότηση.
Η κρατική χρηµατοδότηση στα ταµεία διασφαλίζεται πλέον ως
ένα κατώτερο πλαφόν. Κάτω από 360 ευρώ, σε σχέση µε το σύ-
νολο επί τόσοι συνταξιούχοι ίσον 10 δισεκατοµµύρια, 11 δισεκα-
τοµµύρια -όσο βγαίνει- θα είναι η κρατική χρηµατοδότηση. Δεν
υπάρχει τάση µείωσης της κρατικής χρηµατοδότησης. Υπάρχει
πλέον κατώτερο πλαφόν προς τα ασφαλιστικά ταµεία. 

Αυτό σηµαίνει ότι, εάν, για παράδειγµα, η σύνταξη η οποία
απολαµβάνει ο συνταξιούχος είναι 760 ευρώ, τα 360 ευρώ τα
βάζει το κράτος –αυτό πρέπει να το ξέρει ο συνταξιούχος, για να
ξέρει ότι και ο φόρος του πιάνει τόπο και όχι µόνο ο δικός του,
αλλά και του άλλου που πληρώνει φόρο και είναι αυτή η συµµε-
τοχή- και τα υπόλοιπα 400 ευρώ είναι το αναλογικό ανταποδοτικό
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κοµµάτι της σύνταξης.
Τώρα αναπτύσσει µια θεωρία ο κ. Μητρόπουλος, ο οποίος είναι

και ειδήµων. Όµως, δεν είναι ειδήµων σε όλα, παρά µόνο όταν
ασκεί το επιστηµονικό του καθήκον, ανεπηρέαστος από την κοµ-
µατική και πολιτική σκοπιµότητα. Ρωτάει ο κ. Μητρόπουλος: «Κι
εάν δεν έχει το ασφαλιστικό ταµείο τη δυνατότητα, τι γίνεται;» Ναι,
όταν δεν έχει το ασφαλιστικό ταµείο τη δυνατότητα, είτε έτσι είτε
αλλιώς, είτε µε το ένα σύστηµα είτε µε το άλλο, υπάρχει πρό-
βληµα. 

Άρα, λοιπόν, το σύστηµα έχει να κάνει ούτως ή άλλως και µε
τη βιωσιµότητα του ασφαλιστικού συστήµατος µακροπρόθεσµα.
Έχουν γίνει όλες οι απαραίτητες αναλογιστικές µελέτες. Ο στό-
χος µας πρέπει να είναι –ο στόχος όλων- αυτή η βιωσιµότητα να
διασφαλίζεται και µε την κρατική συµµετοχή, την τριµερή χρη-
µατοδότηση και βεβαίως µε τη στήριξη των ταµείων. 

Πάµε στις επικουρικές συντάξεις, για τις οποίες, επίσης, γίνε-
ται πολλή κουβέντα. Αυτό που προβλέπεται είναι, µετά ασφαλώς
την ενοποίηση των ταµείων που έχει γίνει, η δηµιουργία του
ΕΤΕΑ και η µετατροπή αυτών που εξαιρέθηκαν µε αίτησή τους
και αφού πληρούσαν, βέβαια, τις προϋποθέσεις βιωσιµότητας σε
επαγγελµατικά ταµεία. Θυµάστε ότι τότε είχε δοθεί µια συγκε-
κριµένη προθεσµία προκειµένου να µπορέσουν να λειτουργή-
σουν σε καθαρά κεφαλαιοποιητική βάση.

Με το άρθρο 42 του ν.4052, τον οποίο αναφέρετε, και την
υπουργική απόφαση που εκδόθηκε στις 30-7-2012, καθορίζεται
ρητά ο νέος τρόπος υπολογισµού της χορηγούµενης από το ΕΤΕΑ
σύνταξης από 1-1-2015 µε βάση το διανεµητικό σύστηµα προκα-
θορισµένων εισφορών µε νοητή κεφαλαιοποίηση. Με αυτόν τον
τρόπο εξασφαλίζεται η αναλογιστική ισορροπία του συστήµατος
µακροπρόθεσµα, µέσα από µια αυστηρή διασύνδεση εισφορών
και παροχών. Προκειµένου να επιτευχθεί η βραχυπρόθεσµη οικο-
νοµική ισορροπία του ταµείου, αλλά και να διασφαλιστούν τα δι-
καιώµατα των ασφαλισµένων, εισάγεται από το νόµο και ο
συντελεστής βιωσιµότητας, ο οποίος είναι αυτός που καθορίζει
ουσιαστικά την όποια αναπροσαρµογή γίνει στις συντάξεις. 

Δεν γνωρίζω εάν υπάρξει πρόταση, πρωτοβουλία ή ανάγκη το
«1-1-2015» να εφαρµοστεί από 1-1-2014. Εγώ γνωρίζω, από την
ενηµέρωση την οποία έχω και από τους νόµους που έχουµε ψη-
φίσει, ότι είναι 1-1-2015. Αυτό είναι, όµως, το νέο σύστηµα µε
βάση αυτά τα οποία ήδη έχουν εφαρµοστεί.

Τέλος, για το εφάπαξ που µε ρωτήσατε, δηλαδή για ποιους θα
ισχύσει, δεν µπορώ να σας απαντήσω, διότι αυτό θα είναι η από-
φαση έναρξης της λειτουργίας του νέου συστήµατος, αφού κά-
νουµε την τροποποίηση στην οποία αναφέρθηκα, η οποία
ουσιαστικά εξοµαλύνει τα πράγµατα, ούτως ώστε να µην υπάρχει
βίαιη µεταβολή. 

Κλείνω, λέγοντας ότι αυτό που είπατε για την κατάργηση των
µνηµονίων δεν αρκεί. Θα πρέπει να δηλώσετε ότι θα αποκατα-
στήσετε και όλες τις µειώσεις που έχουµε κάνει εµείς. Αλλιώς, τι
θα πει κατάργηση των µνηµονίων; Γι’ αυτούς που έχουν γίνει µει-
ώσεις τι αξία έχει; Θα πρέπει, λοιπόν, αυτά τα χρήµατα που τα
έχουµε εµείς στην άκρη, που υπάρχουν και δεν τα δίνουµε εµείς
οι κακοί, µε βάση τα µνηµόνια, όταν έρθετε, αφού σκίσετε τα µνη-
µόνια, να τα αποδώσετε στον κόσµο. Διαφορετικά, η κριτική σας,
ότι υπάρχουν χρήµατα και δεν τα δίνουµε, δεν ισχύει, δεν υφί-
σταται, εκτός εάν έχετε σκοπό να τα δώσετε πουθενά αλλού.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. Γεώργιος Παπανδρέου αιτείται ολιγοή-

µερης άδειας απουσίας στο εξωτερικό. 
Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Η δεύτερη µε αριθµό 2236/1-10-2013 ερώτηση πρώτου κύκλου

της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Μαρί-
νας Χρυσοβελώνη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τη λειτουργία του Πανεπιστηµίου Θεσσαλίας, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται. 

Η τρίτη µε αριθµό 118/25-7-2013 ερώτηση της Βουλευτού Αι-
τωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης Φούντα
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την «άµεση» και «πλήρη» λειτουργία του Μητρώου Εµπόρων
Αγροτικών Προϊόντων, Εφοδίων και Εισροών, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η πρώτη µε αριθµό 2452/8-10-2013 ερώτηση δευτέρου κύκλου
του Βουλευτή Ευβοίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευάγγελου Αποστόλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την «απάτη» σε
βάρος καταθετών, ύψους 10 εκατοµµυρίων ευρώ στην πρώην
Τράπεζα Marfin- Εγνατία, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 2650/14-10-2013 ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’Αθηνών του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την
ένταξη στη διαθεσιµότητα των εργαζοµένων στους βρεφονηπια-
κούς σταθµούς του ΟΑΕΔ.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Κεγκέρογλου.
Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, η ερώτηση αφορά στους είκοσι πέντε βρε-

φονηπιακούς σταθµούς που ήταν στην Εργατική Εστία και τώρα
πια, µε την ενσωµάτωση αυτών των οργανισµών µε τον ΟΑΕΔ,
είναι στην ευθύνη του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού Δυ-
ναµικού.

Είναι γνωστό ότι στη διαθεσιµότητα έχουν µπει οι τραπεζοκό-
µοι και οι καθαρίστριες των παιδικών σταθµών. Υπάρχει ένα πολύ
σοβαρό πρόβληµα λειτουργίας αυτών των είκοσι πέντε βρεφο-
νηπιακών σταθµών σε όλη την Ελλάδα. Λειτουργούν χωρίς τέ-
τοιου είδους προσωπικό και είναι στα πρόθυρα του να
αναστείλουν τη λειτουργία τους -αυτή είναι η σηµερινή πληρο-
φόρηση που έχω από τους εργαζόµενους των βρεφονηπιακών
σταθµών- γιατί δεν µπορούν να λειτουργήσουν. 

Κύριε Πρόεδρε, οι ίδιοι οι παιδαγωγοί δεν µπορούν να έχουν
και αυτό το έργο του βοηθητικού προσωπικού, που είναι ανα-
γκαίο, όπως είναι γνωστό, για να λειτουργήσουν οι παιδικοί σταθ-
µοί. Η έλλειψή τους εγκυµονεί σοβαρούς κινδύνους για τα µικρά
παιδιά που φιλοξενούνται στους παιδικούς σταθµούς, µε δεδο-
µένο ότι σχετίζεται άµεσα µε τη διατροφή τους και µε τις συνθή-
κες υγιεινής των κτηρίων. 

Θα θέλαµε, λοιπόν, να µας πείτε: Τι µέτρα προτίθεστε να πά-
ρετε, ώστε να διασφαλιστεί η οµαλή λειτουργία των παιδικών
σταθµών, χωρίς να επηρεαστούν τα µικρά παιδιά και οι οικογέ-
νειές τους, προκειµένου να επιστρέψουν άµεσα στους παιδικούς
σταθµούς οι εργαζόµενοι που βγήκαν στη διαθεσιµότητα και
είναι αναγκαίοι, όπως είναι οι τραπεζοκόµοι και οι καθαρίστριες;
Τι µέτρα προτίθεστε να πάρετε, έτσι ώστε να προσληφθούν ερ-
γαζόµενοι παιδαγωγοί, ο αριθµός των οποίων είναι ελλιπέστατος
γι’ αυτούς τους σταθµούς, προκειµένου µε σταθερή και µόνιµη
δουλειά να παρέχουν τις υπηρεσίες τους σε έναν τόσο ευαί-
σθητο τοµέα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον
κύριο συνάδελφο. 

Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας κ. Κεγκέρογλου για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Είναι εύστοχη η ερώτηση, γιατί αναφέρεται σε ένα πρόβληµα
το οποίο δηµιουργήθηκε µε την ένταξη στη διαθεσιµότητα εργα-
ζοµένων στους παιδικούς σταθµούς. Πρέπει να πούµε ότι οι εί-
κοσι πέντε βρεφονηπιακοί παιδικοί σταθµοί που περιήλθαν απ’
τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας στον ΟΑΕΔ είναι σύγχρονοι,
µε πολύ καλό τεχνολογικό και τεχνικό εξοπλισµό. Είναι παιδικοί
σταθµοί που λειτουργούν σε µια µεγάλη γκάµα, από πολύ πρωί,
για όλη την ηµέρα έως τις 16.00, γιατί ο σκοπός τους είναι ακρι-
βώς να εξυπηρετούν εργαζοµένους και ιδιαίτερα τους εργαζο-
µένους, των οποίων τα παιδιά εντάσσονται εκεί, οι οποίοι
ανήκουν στις οικονοµικά αδύνατες κατηγορίες, τους εργαζοµέ-
νους που έχουν υποστεί ατυχήµατα και έχουν αναπηρίες, τους
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εργαζοµένους που δεν έχουν τη δυνατότητα να εντάξουν τα παι-
διά τους σε άλλον παιδικό σταθµό. Έχει, δηλαδή, και µια ιδιαιτε-
ρότητα ο ρόλος των παιδικών σταθµών της Εργατικής Εστίας,
σε σχέση µε τους δηµοτικούς παιδικούς σταθµούς, όπου δι-
καιούχοι είναι τα παιδιά όλων των κοινωνικών οµάδων, βεβαίως
και εκεί µε κριτήρια. 

Είναι, λοιπόν, πάρα πολύ σηµαντικό να στηρίξουµε αυτούς
τους παιδικούς σταθµούς, οι οποίοι εξυπηρετούν αυτές τις ανάγ-
κες που προανέφερα. Για το πρόβληµα που έχει να κάνει κυρίως
µε τη σίτιση και την καθαριότητα, η διοίκηση του ΟΑΕΔ µε πρό-
σφατες αποφάσεις προχώρησε στην αντιµετώπισή του, προκει-
µένου τόσο για την καθαριότητα όσο και για τη σίτιση να υπάρξει
επέκταση των συµβάσεων που ήδη ισχύουν, προκειµένου να κα-
λυφθούν οι ανάγκες. 

Υπάρχει όµως ανάγκη, πέρα από τα ζητήµατα που έχουν να
κάνουν µε τη σίτιση και την καθαριότητα, και για περαιτέρω στε-
λέχωση µε βρεφονηπιοκόµους και νηπιαγωγούς. Θα πρέπει να
σας πω, λοιπόν, ότι ο ΟΑΕΔ έχει ήδη ζητήσει να στελεχωθούν
αυτοί οι συγκεκριµένοι βρεφονηπιακοί παιδικοί σταθµοί µε συγ-
κεκριµένο αριθµό προσωπικού, είκοσι τρεις θέσεις ΤΕ Βρεφοκό-
µων και ΤΕ Νηπιοβρεφοκόµων. 

Αυτό σηµαίνει ότι, και να µην υπήρχε η διαθεσιµότητα των ερ-
γαζοµένων στην καθαριότητα, ουσιαστικά, και στην παρασκευή
των φαγητών για τη σίτιση, πάλι υπήρχε η ανάγκη για στελέχωσή
τους. Έτσι, λοιπόν, µε αυτήν τη στελέχωση, η οποία ζητείται
µέσω της κινητικότητας, θα καλυφθούν µακροπρόθεσµα οι ανάγ-
κες αυτών των παιδικών σταθµών, ούτως ώστε όχι µόνο να µην
ατονήσει η λειτουργία τους, αλλά να ενισχυθεί. 

Όσον αφορά τώρα στην προσωρινή λειτουργία, µε ενηµερώνει
εδώ η υπηρεσία ότι θα υπάρξει, τις επόµενες µέρες, στελέχωση
των παιδικών σταθµών µε προσωπικό µε σύµβαση, προκειµένου
να ολοκληρωθεί πιο οµαλά η χρονιά. Νοµίζω ότι δηµιουργήθηκε
µεν ένα πρόβληµα, αλλά γίνεται σηµαντική προσπάθεια απ’ το
Διοικητικό Συµβούλιο του ΟΑΕΔ, προκειµένου να αντιµετωπιστεί
και να συνεχίσουν οι παιδικοί σταθµοί να παρέχουν τις υπηρεσίες
τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κατσώτης για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι είναι ένα

πολύ σηµαντικό ζήτηµα και αυτή την πολιτική που ακολουθήθηκε
σε σχέση µε τη διαθεσιµότητα, την κινητικότητα και τις απολύ-
σεις των εργαζοµένων την έχουµε καταγγείλει. 

Ήδη οι εργαζόµενοι βρίσκονται σε κινητοποιήσεις. Υπάρχει η
κατακραυγή συνολικά των εργαζοµένων και φαίνεται εδώ ότι,
ενώ απολύετε αυτούς τους εργαζόµενους, προσπαθείτε να κα-
λύψετε σηµαντικές ανάγκες µε πρόσληψη συµβασιούχων ορι-
σµένου χρόνου ή µε ανάθεση σε εργολαβίες τέτοιων ευαίσθητων
υπηρεσιών. Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υφυπουργέ, τι σηµαίνει
εργολαβία και πόσο έχει απασχολήσει, αν θέλετε, συνολικά και
το Υπουργείο αυτή η ανάθεση σε εργολάβους της καθαριότητας,
της σίτισης και αλλού. 

Πιστεύουµε ότι εδώ δεν µπορεί κανείς να παίζει µε την υγεία
των παιδιών, των βρεφών, τα οποία σιτίζονται, παιδαγωγούνται
σε αυτούς τους παιδικούς σταθµούς και εδώ δεν χωρά άλλη
άποψη, κατά την εκτίµησή µας, παρά ότι οι εργαζόµενοι θα πρέ-
πει να είναι µε µόνιµη και σταθερή δουλειά και χρειάζεται πράγ-
µατι να καλύπτουν όλες τις ανάγκες, προκειµένου οι υπηρεσίες
που παρέχονται στα παιδιά να είναι ασφαλείς, να είναι τέτοιες
που να συνάδουν µε την ανάγκη διαπαιδαγώγησης και ανατρο-
φής των παιδιών. 

Πιστεύουµε ότι όλη αυτή η διαδικασία που έγινε µε τη διαθε-
σιµότητα σ’ αυτόν τον τοµέα είναι απαράδεκτη. Νοµίζουµε ότι
υπάρχει καιρός να ανατραπεί. Το Υπουργείο σας µπορεί να πάρει
την ευθύνη και να σταµατήσει τις διαθεσιµότητες αυτών των ερ-
γαζοµένων, ώστε να συνεχίσουν να παρέχουν τις υπηρεσίες τους
και να καλυφθούν οι κενές θέσεις βρεφονηπιοκόµων και παιδα-
γωγών, αυτές που είναι αναγκαίες, για να µπορέσουν να εξυπη-
ρετήσουν δύο χιλιάδες εκατό παιδιά, τα οποία µπορούν να
εξυπηρετηθούν, και όχι χίλια τριακόσια που είναι σήµερα. Γιατί
η χωρητικότητα αυτών των παιδικών σταθµών, οι οποίοι είναι

πράγµατι σε πολύ καλή κατάσταση, όπως είπατε, είναι για δύο
χιλιάδες εκατό παιδιά και µπορεί να αντιµετωπίσει ένα µεγάλο
κοινωνικό ζήτηµα, όπως είναι το θέµα των παιδικών σταθµών, και
είδαµε το προηγούµενο διάστηµα πόσο απασχόλησε την εργα-
τική λαϊκή οικογένεια η ανάγκη ίδρυσης βρεφονηπιακών σταθ-
µών.

Καταλήγοντας, λέµε ότι µπορείτε και πρέπει να σταµατήσετε
εδώ τη διαθεσιµότητα σε αυτούς τους παιδικούς σταθµούς, να
ανακληθούν οι διαθεσιµότητες αυτών των εργαζοµένων και να
είναι κανονικά στη δουλειά τους, για να παρέχουν έργο σε αυτόν
τον ευαίσθητο τοµέα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι είναι πέρα από τις δικές µου δυ-
νατότητες και του Υπουργείου να επιλέγει στο θέµα της εφαρ-
µογής ή µη του πλαισίου της διαθεσιµότητας και της
κινητικότητας. Δεν µπορεί να υπάρχει µονοµερής απόφαση από
κάποιο Υπουργείο. Είναι ένα θέµα που κινείται συνολικά και µε
το συντονισµό του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης. 

Αυτό, όµως, που κάνουµε είναι, από τη στιγµή που ισχύει αυτό
το σύστηµα και η κινητικότητα µέσα από την αξιολόγηση, να ζη-
τήσουµε τη στελέχωση συγκεκριµένων θέσεων, οι οποίες είναι
απαραίτητες για να καλύψουµε, όπως πολύ σωστά είπατε, τη δυ-
ναµικότητα που έχουν αυτοί οι παιδικοί σταθµοί, η οποία ξεπερνά
τις δύο χιλιάδες παιδιά. Σήµερα είναι χίλια τριακόσια εβδοµήντα.
Γι’ αυτό και νηπιοβρεφοκόµοι ΤΕ και ΤΕ βρεφοκόµοι είναι στο αί-
τηµα του ΟΑΕΔ, προκειµένου να καλυφθούν από την κινητικό-
τητα. Υπάρχουν οι αντίστοιχες ειδικότητες και υπάρχει η
ευχέρεια να καλυφθούν. 

Ταυτόχρονα, όπως σας είπα, έχει γίνει αυτή η προσπάθεια,
ούτως ώστε και το πρωινό και το µεσηµεριανό, όλες οι παροχές,
δηλαδή, οι οποίες υπήρχαν στον παιδικό σταθµό, να µη λείψουν
µε την επέκταση των συµβάσεων, ούτως ώστε να αντιµετωπισθεί
αυτό το θέµα, στο οποίο βάζετε µία διάσταση από την πλευρά
σας η οποία έχει πραγµατική βάση. 

Από εκεί και πέρα όµως, τώρα, όπως είναι τα πράγµατα, δεν
έχει ο ΟΑΕΔ άλλη επιλογή από το να επεκτείνει αυτές τις συµ-
βάσεις, για να λειτουργήσουν µε τον καλύτερο τρόπο οι παιδικοί
σταθµοί.

Θα έλεγα ότι και στο πλαίσιο της κινητικότητας αυτή η δεύ-
τερη κατεύθυνση, στην οποία κινείται για τη στελέχωσή τους µε
προσωπικό απαραίτητο, είναι και αυτή στη σωστή κατεύθυνση
και, όσο το δυνατόν γρηγορότερα προκηρυχθούν οι θέσεις για
την κινητικότητα, τόσο γρηγορότερα θα λήξει και η ανασφάλεια
για τους ανθρώπους, οι οποίοι θα τοποθετηθούν εκεί, όχι µόνο
σε αυτούς τους παιδικούς σταθµούς, αλλά συνολικά στους ορ-
γανισµούς και στις υπηρεσίες που θα ζητήσουν να στελεχωθούν
µέσα από την κινητικότητα. Ήδη η εγκύκλιος έχει τύχη επεξερ-
γασίας και από το Υπουργείο το δικό µας και ήδη έχουν αρχίσει
-όχι απλά συλλέγονται, τεκµηριώνονται- οι προτάσεις για τη στε-
λέχωση πια µέσω της κινητικότητας.

Με αυτήν την έννοια, θεωρώ ότι πέρα από αυτά τα όρια, δη-
λαδή, δεν µπορούµε εµείς να παρέµβουµε στο σύστηµα που έχει
να κάνει µε τη διαθεσιµότητα. Αλλά µπορούµε να το αξιοποι-
ήσουµε, ούτως ώστε να στελεχώσουµε τις υπηρεσίες.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εγώ ευχαριστώ

τον κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός

Υγείας, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Εξωτε-
ρικών και οι Υπουργοί Οικονοµικών και Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του
Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας για τις
υπηρεσίες υγείας σε περιπτώσεις καταστροφών».

Ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Εξωτερικών
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και οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Εσωτερικών και
Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
Συµφωνίας φιλοξενούσας χώρας µεταξύ της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Trans Adriatic Pipeline AG».

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης και οι Βουλευτές του κόµµατός
του κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Χρηµατοδότηση, διαφάνεια και
ισότητα ευκαιριών στην πολιτική δράση».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 18.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 20 Νοεµβρίου 2013 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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